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Kdo jsme?

Jsme lidé jako Vy. Máme své přednosti i chyby, 
ale také zásady. Věříme, že lze měnit k lepšímu svět, 

ve kterém žijeme. I proto jsme vstoupili do politiky. 
Předvolební sliby rozdávají všichni a často mnoho 

neznamenají. Podle nás jsou důležitější lidé, kteří je mají 
naplňovat. Proto vznikla Změna pro Liberecký kraj.

� Náš příběh

Náš příběh začal před deseti lety, kdy jsme začali 
jako pár aktivních občanů jako první poukazovat na 
korupci v Liberci a později i na kraji. Od té doby jsme 
ušli dlouhou cestu. V Liberci jsme dvakrát po sobě 
vyhráli komunální volby a podařilo se nám odstavit 
od moci a veřejných peněz korupční systém zavedený 
ODS a ČSSD. Od roku 2014 máme zastupitele 
i v Jablonci nad Nisou, České Lípě a v dalších obcích.

V minulých krajských volbách jsme skončili se 17 % 
hlasů jako třetí. Polovinu volebního období jsme 
vládli se Starosty pro Liberecký kraj. Koalice se 
však rozpadla poté, co protikorupční policie obvinila 
hejtmana Půtu z korupce a zneužití pravomoci 
v souvislosti s evropskými dotacemi. Nebyli jsme už 
ochotni akceptovat ani to, jak Starostové manipulují se 
čtyřmiliardovou zakázkou na autobusovou dopravu.

Jdeme ale dál naší cestou. Neřídí nás nikdo zpovzdálí, 
nejsme zavázáni žádným firmám, skutečně jsme 
si do politiky nepřišli „pomoc k penězům“. Máme 
svoji vizi, v jakém městě, kraji či zemi chceme 
žít. To, co nás spojuje, je ochrana veřejných, 
nikoliv soukromých zájmů. To nás baví, v tom 
vidíme smysl. I když při tom někdy narazíme…

V těchto krajských volbách chceme vyhrát 
a vytvořit stabilní koalici, která dá kraji moderní 
směr a odstřihne ho od korupční minulosti, stejně 
jako se to podařilo v Liberci. Jsme přesvědčeni, 
že náš kraj potřebuje skutečnou změnu.



Naše vize: 
Liberecký kraj jako 

dobrá adresa

Chceme, aby náš kraj byl lídrem mezi ostatními kraji. 
Má k tomu ideální podmínky – do Prahy je to hodina cesty, 

je zde krásná krajina, čistá příroda, vědecké zázemí 
Technické univerzity v Liberci, výborné podmínky pro 
sportování a zejména aktivní lidé. Kraji ale chybí jasná 

vize dalšího rozvoje. Jen opravovat silnice nestačí...

� Náš kraj má na víc!

Liberecký kraj může být lídrem mezi ostatními 
kraji, to je naše vize. Takovou proměnu mohou ale 
zajistit jen lidé nezkorumpovaní, pracovití a s rozhledem, 
který sahá za hranice komunální politiky. Nestačí jen 
umět dobře mluvit a ukazovat se na různých akcích 
po kraji. Chce to i nápady a ochotu riskovat, když 
výsledky některých změn nejsou hned vidět.

Je určitě dobré šetřit a snižovat náklady. To samo 
o sobě ale rozvoj nezajistí. Ten zajistí pouze dobře 
promyšlené investice, ať už do výrobních kapacit, 
nebo do kvalitnějšího středního školství. Potřebujeme 
ekonomiku založenou na inovacích, kreativitě 

a schopnostech lidí. Mnohem více bychom proto měli 
využít potenciál Technické univerzity v Liberci. Zároveň 
ale potřebujeme politiky, pro které není školství, sociální 
služby či kultura jen položkou ve volebním programu.

Jsme zastánci udržitelného rozvoje – ekonomiky 
postavené na místním rozvoji a moderních technologiích, 
dále kvalitního systému zdravotní a sociální péče, ale 
zejména takového způsobu života a rozvoje, který neničí 
lokálně ani globálně předpoklady pro život na Zemi.

A ještě jedna investice, které se politici bojí – veřejná 
správa musí umět zaplatit na klíčové pozice kvalitní 
zaměstnance. Na tom pak můžeme vydělat všichni.



Zdraví nezačíná v nemocnicích. Podpora zdravého 
životního stylu je pro nás důvodem, proč místo 

vrcholového sportu financovat raději sportovní kluby 
a akce pro mládež a neorganizovanou veřejnost, proč se 
starat o kvalitu jídla ve školách a proč vždy upřednostnit 

kvalitu prostředí, ve kterém žijeme, před okamžitými zisky.

� Nemocnice nejsou na prodej

Pro zdravý život

Nemocnice chceme udržet ve veřejném 
vlastnictví. V případě problémů chceme, aby 
Liberecký kraj nabídl pomocnou ruku. Aktuálně to 
platí pro nemocnici ve Frýdlantu, která se dostala 
do problémů po privatizaci z dob ODS.

Kraj musí investovat do dlouho opomíjené nemocnice 
v České Lípě, zvládnout modernizaci nemocnice 
v Liberci a zlepšit podmínky pro fungování Zdravotnické 
záchranné služby. Zejména stavební zakázka na 
modernizaci Krajské nemocnice Liberec v sobě skrývá 
velké korupční riziko a je jisté, že se velké stavební firmy 
pokusí získat politiky, kteří jim k této zakázce pomohou. 
Víme, že tato jednání již začala. I to je důvodem, proč 
jsme trnem v oku některým jiným stranám či firmám.

Lékaři a sestry, kteří chybí ve zdravotnictví, neodcházejí 
do Německa jen kvůli mzdám, které nedokážeme 
přeplatit. Vliv mají i další faktory, např. jejich přetěžování 
službami a poté syndrom vyhoření. Kraj by měl od 
vedení svých nemocnic vyžadovat, aby pro ně 
stejnou prioritou jako ekonomika byly i pracovní 
podmínky zaměstnanců a přístup k pacientům. 

Součástí řešení nedostatku lékařů a kvalifikovaných sester 
je samozřejmě zvýšení plateb zdravotních pojišťoven 
za jejich práci a zjednodušení systému vzdělávání. 
Obojí má ve svých rukou stát, kraj může působit přes 
Asociaci krajů ČR a svou zákonodárnou iniciativu.



Náš kraj patří k nejkrásnějším místům v Česku. Jizerské 
hory s průzračnou vodou v potocích, Český ráj s ovocnými 

sady, rozsáhlé lesy Ralska či Frýdlantsko s mozaikou 
lesů, luk a polí. Přesto úsilí, které je vynakládáno 

na péči o krajinu, není dostatečné. A zejména téma 
„voda v krajině“ je politiky dlouhodobě opomíjeno.

� Jenže bez vody to nepůjde…

Zdravá krajina 
pro lidi i pro přírodu

Krásná, zdravá a harmonická krajina vnáší 
do našich životů radost. Přesto je péče o ni 
nedostatečná, jak je vidět třeba na mnoha zanedbaných 
alejích v celém kraji. Neobejdeme se ani bez kvalitní 
půdy, která nás živí, bez dostatku vody a bez krajiny 
schopné odolávat extrémům jako sucha či povodně.

V minulých letech byly utraceny miliardy na nápravu 
protipovodňových škod. Téměř vůbec se však neinvestuje 
do toho, aby povodně či sucha v budoucnu nenastaly, 
nebo aby škody nebyly velké. Opět zvítězila stavební 
lobby. Například protipovodňová štola za 400 milionů 
v Jablonci nad Nisou jen odvede přívalovou vodu 
o kus dál. Do zadržení vody přímo v krajině se 
přitom investoval jen zlomek těchto peněz.

K budování nových rybníků, hrázek, remízků 
v polích či suchých poldrů chybí politická vůle 
i systematický přístup. Většina politiků nevnímá téma 
vody v krajině jako důležité, podle hesla „Bližší košile 
než kabát“. Totéž platí pro ochranu zemědělské 
půdy před erozí a neudržitelnou zástavbou.

Kraj musí být ten, kdo dává věci do pohybu, 
a to i v případě programů na zlepšení schopnosti 
krajiny zadržovat vodu. Jde o důležitou práci, 
která bude trvat dlouho a velkou slávu z ní 
nikdo mít nebude. Pro nás je to však zásadní 
téma, protože rozhodne o podmínkách pro 
život dalších generací v našem kraji.



Většina z nás někdy v životě potřebuje pomoc. Pomoc 
slabším je jeden z pilířů naší civilizace. Služby pro 

seniory, rodiny s dětmi a osoby různě znevýhodněné 
chápeme jako veřejný závazek. Podmínky pro lidi, 

kteří poskytují tyto služby, i pro ty, kteří je využívají, 
musí být důstojné. Mnohdy to tak není.

� Jednou můžete pomoc 
potřebovat i Vy

Péče o seniory 
a znevýhodněné

Platové podmínky pro velkou část zaměstnanců 
v sociálních službách jsou vzhledem k náročnosti 
jejich práce nedůstojné až skandální. Do dvou 
let praxe nedosahují ani výše minimální mzdy! Tak se 
nedá dělat moderní a odpovědná sociální politika.

Dělat náročnou práci s nízkým ohodnocením je 
možné jen díky nadšení lidí, kteří turo práci dělají. 
Dlouhodobě to ale není udržitelné a často to vede 
k syndromu vyhoření s dopady na kvalitu péče 
o seniory, nemocné i další klienty sociálních služeb.

Spolu s dalšími kraji budeme přes Asociaci krajů ČR vyvíjet 
tlak na vládu, aby platové tabulky zvýšila. Než se to podaří, 
jsme připraveni se na zvýšení platů podílet z krajského 
rozpočtu. Péče o seniory či handicapované musí 
být minimálně stejná priorita jako opravy silnic.

Přirozeným partnerem pro kraj jsou v této oblasti neziskové 
organizace, které odvádějí významný kus práce v sociální 
oblasti. Jejich činnost podpoříme tím, že zavedeme 
systém víceletých smluv tak, aby se nemusely každý 
rok obávat, jestli nebudou muset svoji činnost ukončit.



Liberecký kraj i Liberec mají jeden smutný primát – patří 
k místům s nejvyššími cenami za vodné a stočné 
v Česku. Aktuálně je to 98 Kč/m3, průměrná cena 

v ČR je zhruba 80 Kč/m3. Pro běžnou rodinu to 
znamená zaplatit ročně 2 až 3 tisíce korun navíc.

� Proč to nikdo neřeší?

Nejdražší voda. 
Jak dlouho ještě?

Příčiny jsou podobné jako jinde – nepromyšlená 
privatizace a neochota většiny politiků se 
tomuto problému systematicky věnovat.

Severočeská vodárenská společnost (SVS) je ve vlastnictví 
obcí, ale sama vodu nedodává. K tomu si najímá firmu 
Severočeské vodovody a kanalizace. Tuto česky znějící 
firmu většinově vlastní francouzská nadnárodní společnost 
Veolia. A ne proto, aby se starala o co nejlevnější vodu 
a co nejlepší stav kanalizací, ale aby přinášela svým 
akcionářům co největší zisk. Ročně jde o stovky 
milionů, které z našeho kraje doslova odtečou…

Samotná SVS se stará o vodovody a kanalizace a každý 
rok vynakládá přes miliardu na stavební investice. 
Velkou většinu zakázek zadává několika vybraným 

firmám, napojeným především na podnikatele spřízněné 
s ODS. Jednou z nich je i Syner. Řadu těchto zakázek 
by přitom zvládly i desítky dalších stavebních firem, 
které se k zakázkám nedostanou buď vůbec, nebo 
jen jako subdodavatelé za výrazně nižší ceny.

Změnit fungování SVS musí obce jako akcionáři, kraj ale 
může být koordinátorem úsilí za snížení cen vody. Třeba 
proto, že může najmout renomované odborníky, auditory 
a ekonomy, kteří vyvinou na SVS a SČVaK potřebný tlak.

Jako Změna jsme zatím narazili i v Liberci, když jsme 
chtěli zabránit setrvání Jiřího Kittnera (ODS,Syner) 
v dozorčí radě SVS. Bohužel všechny ostatní 
strany s ním neměly problém. Abychom to mohli 
změnit, potřebujeme i Vaši podporu.



Hejtman Půta  
a Metrostav. 
Korupce je  

stále problém.
O tom, že korupce v kraji neskončila, svědčí 

obvinění hejtmana z korupce. Podle zveřejněných 
odposlechů Martin Půta na schůzkách na benzinových 

pumpách se zástupci Metrostavu domlouval, jak 
zmanipulovat proplacení dotace na pochybný projekt 

„Centrum podpory geotermálního využití energie“ 
v kostele sv. Máří Magdalény v Liberci.

� A podobných kauz je více…

„Ty vole, řekni mi, proč ten 
vůl, ten Korytář do toho 

takhle rejpnul, nevíš proč?“
Jan Petráň, Metrostav

„…no ono to mělo projít, já 
jsem to s nimi ráno domluvil, 

oni řekli takhle dobrý, takhle jo, 
a pak prostě takovádle věc…“

Martin Půta, hejtman

(přepis části 
policejního obvinění)

❶  V případu hejtmana Půty není hlavním problémem to, 
jestli dostal půlmilionový úplatek. Hlavním problémem 
je to, že chtěl jemu blízkému Metrostavu přihrát 
dotaci, kde bylo z 55 milionů celých 23 určeno 
na úplatky a jako profit vybraným kumpánům.

❷  Zakázku na stomilionovou rekonstrukci budovy vedle 
krajského úřadu získal Syner jen díky vyloučení pěti ze 
sedmi nabídek, z toho tři byly výhodnější. Stavební dozor 
si navíc kraj nezajistil sám, zadal ho firmě Investing CZ 
s úzkými vazbami na Syner. Je to už klasický scénář. 
Stejný jako třeba u rekonstrukce základní školy v Desné 
za 150 milionů v době, kdy byl starostou města dnešní 
ekonomický náměstek hejtmana Marek Pieter.

❸  Čtyřmiliardová soutěž na autobusovou dopravu je 
od počátku manipulována dle potřeb a zájmů firmy 
BusLine, napojené na většinu politických stran. 

Do krajského výboru dopravy, který měnil 
podmínky zakázky, nominovali KSČM a Starostové 
pro LK přímo dva zástupce této firmy!

❹  Před rokem vypravil Miroslav Pelta, majitel fotbalového 
klubu v Jablonci, soukromý letecký speciál na zápas 
jeho klubu v Amsterodamu. Na palubě byla i skupina 
krajských politiků, kteří výlet dostali jako dárek. 
Účastníci Peltova zájezdu, krajští Starostové, 
ODS a ČSSD, měli ale smůlu, protože se na jejich 
výlet přišlo. Na Západě by museli ihned odstoupit, 
u nás se zmohli jen na trapné výmluvy. Pointa je ale 
jinde – krátce po výletu kraj projednával a později také 
schválil návrh na poskytnutí mnohamilionových dotací, 
mimo jiné pro klub pana Pelty. Rozpočet kraje spravuje 
Marek Pieter, SLK, který byl mezi výletníky také.



Měníme Liberec, 
změníme i kraj

V Liberci jsme porazili klientelistický systém, zavedený 
ODS, ČSSD a jejich satelity, který ve městě vládl více 

než dvě desetiletí. Město je bohužel silně zadlužené, 
ale příprava nových projektů a získávání dotací na 

ně již běží na plné obrátky. Nesedíme jen na postech, 
ale aktivně se snažíme něco změnit. Jde nám o to, 

v jakém městě, kraji nebo zemi budeme žít.

� Jde to pomalu, ale jde to

Samotný boj s korupcí je jen první nutný krok, sám 
o sobě nestačí. Proto máme stejně jako v případě 
Liberce konkrétní a detailní Plán pro Liberecký 
kraj. Žádné obecné formulace jako jistoty, 
prosperita nebo dálnice, dálnice, dálnice, ale 
konkrétní opatření. Některé priority a zásady jsou 
popsány na předchozích stránkách. Celý Plán pro 
Liberecký kraj najdete na www.zmena.cz.

Jedna z našich priorit jsou i evropské dotace. Ať už na 
ně máte jakýkoliv názor, my si myslíme, že pokud zde 
jsou, musí být naším cílem je co nejvíce využít pro rozvoj 
kraje. Podobně jako v Liberci chceme zřídit i na kraji nový 
odbor, který se bude zabývat pouze získáváním dotací 
pro kraj a krajské organizace, včetně těch neziskových.

To, že kraj nevyužil pro získávání dotací potenciálu 
jím vlastněné Agentury regionálního rozvoje a její 
činnost naopak utlumil, považujeme za ekonomickou 
chybu, která kraj zbytečně připravuje ročně o stovky 
milionů korun. Podobně jako rychlejší splácení dluhu, 
když jsou aktuální úrokové míry jen okolo 1 %. Část 
těchto peněz by bylo lepší investovat do rozvoje kraje. 
Vždy je třeba dělat to, co je nejefektivnější.

Pokud máme kraj rozvíjet, nelze to dělat náhodně 
rozdávanými dotacemi, ale systematickou 
a profesionální prací s předem stanovenými cíli. 
Příkladem je Frýdlantsko, které se za uplynulé čtyři roky 
dočkalo spíše jen předvolebních slibů než konkrétních činů.



V politice
nejsme nováčci

Většina z nás je dlouhodobě aktivní ve veřejné sféře, 
nejen v politice. Máme zkušenosti z neziskových 

organizací a veřejně prospěšných projektů, polovina 
z nás jsou zastupitelé v obcích a městech.

Za dva roky v krajské koalici jsme dosáhli odstranění politiků z vedení nemocnic. 
Obě krajské nemocnice díky tomu zlepšily hospodaření o desítky milionů, hospodaří 

se ziskem, mohly zvýšit platy a investovat do svého rozvoje. Prosadili jsme audit 
ve Zdravotnické záchranné službě, který odhalil velké plýtvání a zaměstnávání 

černých duší. Výměnou ředitele záchranka ušetřila desítky milionů. Připravili 
jsme průhledný systém rozdělování dotací. Podíleli jsme se na přípravě řady 

krajských projektů, např. hospice a modernizace krajské nemocnice. Mnohé 
jsme ale nestihli, protože koalice byla rozbita v polovině funkčního období.

Naši kanditáti mají za sebou mnoho veřejně prospěšných projektů – prosazení 
studia nanomateriálů na Technické univerzitě v Liberci, vznik nového 
parku s tůněmi na místě bývalých skládek v Jablonném v Podještědí, 
rozvoj sítě mateřských center nebo vybudování Střediska komplexní 

terapie pro pacienty s psychosomatickými problémy.

� To jsme my…

Na naší kandidátce najdete lidi, kteří ve svých oborech dokázali, že jsou 
schopní, pracovití a navíc se nebojí jít proti proudu, pokud je to potřeba.

Mgr. Michaela Tejmlová, LL.M.
39 let, bez pp, Jablonec nad Nisou

právnička, mediátorka, zastupitelka města 
Jablonec n. N., poradkyně v organizaci Vaše 
Evropa – Poradenství, na rodičovské dovolené

Bc. Zuzana Kocumová
37 let, hnutí Změna, Liberec

Mistryně světa a Evropy ve Spartan Race, 
zastupitelka Libereckého kraje (2012–2014 
náměstkyně hejtmana pro zdravotnictví, 
tělovýchovu a sport), radní města Liberec, 
předsedkyně představenstva Sportovního areálu 
Ještěd, členka Českého klubu olympioniků.

Ivana Jablonovská
41 let, bez pp, Stráž pod Ralskem

provozovatelka vyhlášené zmrzlinárny ve 
Stráži pod Ralskem, členka občanského 
sdružení Naše Podještědí, spolupracovnice 
organizace Frank Bold zabývající se ochranou 
práv občanů a životního prostředí

Ing. Jakub Macek
30 let, hnutí Změna, Jablonec nad Nisou

ekonom, zastupitel města Jablonec n. N., 
propagátor otevřenosti veřejné správy, 
spolupracovník spolku Jablonec bez hazardu, 
člen krajského Výboru pro hospodářský a 
regionální rozvoj, člen Kontrolního výboru 
zastupitelstva města Jablonec n. N.

Lenka Ackermannová
40 let, bez pp, Jablonec nad Nisou

Koordinátorka krajské Sítě mateřských 
center v Libereckém kraji, předsedkyně 
Centra generace Jablonec, členka 
krajského výboru sociálních věcí

Mgr. Jiří Římánek
58 let, hnutí Změna, Stvolínky

manažer, podnikatel, místopředseda 
představenstva Dopravního podniku 
měst Liberce a Jablonce n. N., zakladatel 
marketingové agentury v České Lípě, 
původně učitel matematiky

Prof. Ing. Josef Šedlbauer, Ph.D.
47 let, Strana zelených, Liberec

Vysokoškolský učitel, organizátor studia 
nanotechnologií na Technické univerzitě 
v Liberci, radní města Liberec, předseda 
správní rady Společnosti pro Jizerské hory.

PhDr. Jaromír Baxa, Ph.D.
34 let, Strana zelených, Liberec

ekonom, vysokoškolský učitel a vědecký 
pracovník Univerzity Karlovy, zastupitel 
Libereckého kraje a města Liberec, člen dozorčí 
rady Nemocnice s poliklinikou Česká Lípa



Celá kandidátka na www.zmena.czZměna pro Liberecký kraj je úspěšný pokus o moderní, nezávislou a veřejně 
prospěšnou politiku, který neřídí kmotři, podnikatelé ani stranické sekretariáty.

PhDr. Jana Jetmarová, Ph.D.
38 let, bez pp, Jablonec nad Nisou

vysokoškolská učitelka a vědecká 
pracovnice na katedře filosofie Technické 
univerzity v Liberci, běžkyně na lyžích

Mgr. Květoslava Morávková
50 let, bez pp, Liberec

botanička, manažerka projektů spolupráce, 
vzdělávání a péče o ekologicky cenné 
lokality kraje, předsedkyně ZO ČSOP 
Armillaria a Asociace nestátních neziskových 
organizací Libereckého kraje, propagátorka 
udržitelného rozvoje a života

MUDr. Jana Tomášková
59 let, bez pp, Turnov

lékařka – alergoložka

PhDr. Miroslav Hudec
64 let, Strana zelených, Česká Lípa

dětský psycholog a rodinný poradce, 
publicista, zastupitel Libereckého kraje a města 
České Lípa, předseda regionální pobočky 
Společnosti pro trvale udržitelný život, člen 
krajských výborů dopravy a sociálních věcí

Mgr. Jan Korytář
44 let, hnutí Změna, Liberec

ekolog, náměstek primátora města Liberec 
pro ekonomiku, strategický rozvoj a dotace, 
zastupitel Libereckého kraje, zakladatel a 
předseda ekologické organizace Čmelák 
- Společnost přátel přírody, zakladatel 
Krajského protikorupčního pracoviště

Bedřiška Klíchová
71 let, bez pp, Liberec

dříve zdravotní sestra a učitelka odborných 
předmětů na Střední zdravotnické škole 
Liberec, nyní předsedkyně Krajské rady a 
členka Ústřední rady Svazu důchodců ČR, 
zakladatelka a místopředsedkyně Krajské rady 
seniorů, členka krajského Výboru sociálních věcí

Jakub Jiroutek
39 let, bez pp, Harrachov

bývalý reprezentant ve skoku na lyžích, 
nyní trenér skokanské reprezentace ČR, 
sportovní komentátor na TV Eurosport

MUDr. Vladislav Chvála
64 let, bez pp, Liberec

lékař, rodinný terapeut, zakladatel a 
vedoucí Střediska komplexní terapie v 
Liberci, oceněn jako Lékař roku 2010, 
předseda výboru psychosomatické sekce 
Psychiatrické společnosti, člen výboru 
České psychoterapeutické společnosti

Ing. Karolína Hrbková
35 let, bez pp, Liberec

architektka zahradní a krajinářské tvorby, 
náměstkyně primátora města Liberec pro 
územní plánování, veřejnou zeleň a životní 
prostředí, místopředsedkyně ekologické 
organizace Čmelák - Společnost přátel přírody, 
trojnásobná mistryně ČR ve střelbě z malorážky

MUDr. Alexandra Jörgová
64 let, bez pp, Jablonec nad Nisou

lékařka, bývalá dlouholetá zastupitelka 
města Jablonec n. N.

Mgr. Michal Panáček
39 let, bez pp, Česká Lípa

stavební historik, památkář, místopředseda 
spolku Drobné památky severních Čech, 
člen rady Sdružení pro stavebněhistorický 
průzkum, člen Změny pro Českou Lípu

André Jakubička
38, bez politické příslušnosti, Železný Brod

Podnikatel, zastupitel Libereckého kraje 
a města Železný Brod (2010–2014 starosta), 
předseda Bzovského okrašlovacího 
spolku, člen TJ Sokol, člen krajského 
Výboru cestovního ruchu, památkové péče 
a kultury, člen krajské Kulturní komise

Mgr. Ondřej Petrovský
35 let, Strana zelených, Liberec

ředitel Nadace pro záchranu a obnovu 
Jizerských hor, zastupitel města Liberec, 
člen představenstva Teplárny Liberec, člen 
krajského Výboru zemědělství a životního 
prostředí, vedoucí skautského oddílu

Kamila Lubasová
43 let, bez pp, Nová Ves nad Nisou

zastupitelka Nové Vsi n. N. (2006-2014 
místostarostka), daňová poradkyně a účetní, 
členka krajského Finančního výboru, aktivní 
členka neziskových organizací z oblasti 
volnočasových aktivit dětí a mládeže

Bc. Halina Doležalová
50 let, Strana zelených, Liberec

staniční sestra sterilizačního centra Krajské 
nemocnice Liberec, spoluzakladatelka 
hospicového hnutí v Liberci, členka 
Humanitní komise Rady města Liberec

PhDr. Mgr. Ivan Langr
44 let, Strana zelených, Liberec

náměstek primátora města Liberec pro 
školství, kulturu, sociální věci a cestovní 
ruch, sociolog, novinář, publicista, učitel, 
bývalý mluvčí ZOO Liberec, autor studie 
„Systémová korupce v Liberci“



V Liberci se voliči dlouho nechali vodit za nos 
Jiřím Kittnerem (ODS), který uměl vystupovat a pěkně 

mluvit – stejně jako to umí současný hejtman. 
Vedle toho ale skrytě pracoval pro vybrané 

firmy – stejně jako současný hejtman.  
Když jsme na to jako jediní upozorňovali, 

dočkali jsme se arogance a bagatelizování – 
stejně jako od současného hejtmana.  

Byli jsme označováni za neschopné amatéry 
a lháře – stejně jako to dělá současný hejtman.

� Je problém Změna nebo to,  
na co upozorňujeme?

Kdo je
skutečný
problém?

Prý jsme ještě nic nezměnili
Není to pravda. Na kraji jsme zařídili, že z vedení Krajské nemocnice Liberec odešli 
politici Veselka a Kittner, což vedlo ke zlepšení jejího hospodaření. Změna vedení 
záchranky znamenala úspory několika milionů ročně. V Liberci jsme za první rok a půl 
zajistili dotace za 30 milionů. Vyjednali jsme lepší úroky u úvěru s roční úsporou 10 milionů.

Prý jsme stejní jako ostatní
Nejsme. Neovládají nás žádné velké firmy, nemusíme jezdit na jejich centrály, 
netykáme si s mocnými bossy. Jako jediní podporujeme obecně prospěšnou 
společnost Krajské protikorupční pracoviště, která se věnuje vybraným kauzám, 
o kterých by někteří politici nejraději, aby se moc nevědělo. Nejsme stejní.

Prý je naše kampaň hnusná
Skutečně? Není to spíše tak, že nechutné jsou věci, na které poukazujeme? Létat 
na výlety s Peltou, manipulovat s dotacemi pro Metrostav, nechat velké zakázky pod 
kontrolou kamarádů stavebních firem – to je problém a hlavně přímá hrozba pro veřejné 
peníze. Nebo chcete, abychom se na vás jen usmívali z billboardů jako ostatní?

Prý máme jen jedno téma – korupci
Není to pravda. Náš Plán pro Liberec, stejně jako Plán pro Liberecký kraj jsou 
nejpropracovanější programy ze všech politických stran, které kandidují. Více 
na www.zmena.cz. Navíc mnoho z nás je autory dalších úspěšných projektů 
z našich původních povolání. Jen ta korupce je jako žába na prameni…

Prý se s námi nedá spolupracovat
Je to s námi někdy asi náročné, máme své zásady, ale spolupracovat 
se dá, jak ukazuje koalice s ANO v Liberci. Koalice na kraji se rozpadla až poté, 
co byl hejtman obviněn policií z korupce a Změna měla výhrady k některým 
veřejným zakázkám. Takže spolupracovat umíme, ale ne za každou cenu.



Hrajeme fér,
nebojíme se

a nekrademe.
Pokud nás chcete kontaktovat, můžete použít 

e-mail info@zmena.cz nebo Facebook.
Rádi se seznámíme s Vašimi názory  

na to, co chceme změnit.
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